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研究领域 

家庭教养；儿童体质健康和情绪社会性研究 

主讲课程 

《儿童发展》《学前教育研究方法》《家庭教育中的心理学》 

学术成果 

（一）学术论文（限填 10篇） 

1.《Parenting measurement, normativeness, and associations with child outcomes: 

Comparing evidence from four non-western cultures》，Developmental Science，2023

年 

2.《Confirmatory factor analysis of the Children’s Eating Behaviour Questionnaire in 



a Chinese urban preschooler sample》，International Journal of Behavioral Nutrition 

and Physical Activity，2021 年 

3.《Parental and child characteristics predicting Asian immigrants’ feeding practices》，

Journal of Child and Family Studies，2021 年  

4.《Mothers’ feeding profiles among overweight, normal weight and underweight 

Chinese preschoolers》，Appetite，2020 年 

5.《Maternal childhood emotional abuse predicts Chinese infant behavior problems: 

Examining mediating and moderating processes》，Child Abuse & Neglect，2019

年  

6.《The Weight status of only children in China: The role of marital satisfaction and 

maternal warmth》，Journal of Child and Family Studies, 2019 年 

7.《The role of maternal and child characteristics in Chinese children’s dietary intake 

across three groups》，Journal of Pediatric Psychology，2018 年  

8.《Maternal life stress and subsequent Chinese toddlers' social adjustment: The 

moderating role of inhibitory control》，Journal of Child and Family Studies，2018

年 

9.《A cultural understanding of Chinese immigrant mothers’ feeding practices》，

Appetite，2015 年 

10.《Ecological risk model of childhood obesity in Chinese immigrant children》，

Appetite，2015 年 

（二）著作/教材（限填 10本） 

《家庭教育指导教程》，北京师范大学出版社，2023 年 

主持课题项目 

1. 国家自然科学基金青年科学基金 

2. 北京市社会科学基金青年项目 



3. 北京市属高校高水平教师队伍建设青年拔尖人才培育计划 

4. 北京市教委科技一般项目 

5. 首都师范大学-中青年骨干教师人才项目-青年燕京学者培育对象 

6. 首都师范大学-科技创新服务能力建设-交叉科研项目 

获奖情况 

1. 北京高校第十一届青年教师教学基本功比赛社科类一等奖、最佳教案奖、最

佳现场展示奖、最佳教学回顾奖 

2. 首都师范大学最受学生欢迎的十佳教师提名奖 

3. 首都师范大学“五四表彰”青年标兵 

4. 首都师范大学青年教师教学基本功大赛一等奖 

5. 首都师范大学实验室开放基金项目优秀指导教师奖 

6. 首都师范大学优秀主讲教师 

7. 首都师范大学优秀班主任 

邮箱：nanzhou@cnu.edu.cn 

 

 


